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Skolebestyrelsesmøde referat 
Mandag d. 15. januar 2024 kl. 17.00 - 19.30 
 

Dagsorden  

1. Godkendelse af dagsorden og referat fra sidste møde  

Formanden ønsker godt nytår. Ændring af dagsorden, elektroniske hjælpemidler kommer 

ind efter elevrådet. 

Dagsorden og referat er godkendt. 

2. Nyt fra elevrådet 

Klasserne har mange forskellige ønsker til skolen: 

- Affaldssortering – det hele er lige pt kun i en skraldespand. Det er ikke så lækkert 

med en skraldespand. Institutioner og andre arbejdspladser affaldssorterer heller 

ikke.  Der er bestilt skraldespande. Vi ved dog ikke hvornår de kommer. Ikke bære-

dygtigt. 

- Ønske om nyt interiør i klasserne. Ikke borde og stole, men kasse/skuffesystemer 

osv. 

- Ønske om at gangene bliver shinet lidt op. Måske få noget nyt ”elevkunst” op. 

- Snak med eleverne om at passe på skolen. Det er oplagt at elevrådet er talerør ind i 

denne sag. 

- Skolekøkkenet. Bedre hygiejne. Lærerne bør lige tjekke lokalet og de små køkkener 

igennem inden undervisningen afsluttes. 

- Flere indendørsaktiviteterne  

- Vandfontæne med koldt vand. Vandhanen i trekanten er ikke så lækker. 

- Toiletter på 300 gangen skal efterses. Håndvaske virker ikke 

- Telefoner i frikvartererne (prøveperiode) På landsplan bevæger skolerne sig hen 

mod vores nuværende politik 

- Ønske om elever må gå i Rema/Netto 

- Fast klassens tid – hvor man snakker trivsel osv. Længere proces, da det skal ændre 

undervisningstimetallet  

- Lang ventetid på PC, både at få udleveret og også få repareret. 

- Svært for ordblinde at tage noter i hånden. Nogle lærere insisterer på at eleverne 

skal tage noter, også i hånden. 

- Gruppearbejdspladserne og glasrummet skal opdateres. 

- Ønsker til boden. 

- Vi hænger en arbejdsliste op, så det er synligt for eleverne hvad der arbejdes med. 

- Ønske til koordinering af sommermarkedet, flere aktivitetsboder, færre madboder. 
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3. Nyt fra skoleledelse og skoleklub 

• Budgetopfølgning 

Vi afventer nyt budget for 2024. VI kan se at vi i indeværende skoleår kommer ud med 

et underskud, da vi har opsagt lærere, haft 13 måneders langtidssygemelding fra sep-

tember til primo januar som har skullet vikardækkes. 

Derudover er der kommer lønstigning og feriepenge til vikarer. 

• Personalenyt 

• Vi har en barsel, der er blevet meldt ud dags dato – 15/1-24 

• Vi er hårdt ramt af langtidssygemeldinger. Vi har set om der er en sammen-

hæng.  

• Vi har afskediget en Flex-medarbejder 

• Vi har afskediget en lang tidssygemeldt 

• Vi har to mere som vi arbejder på at finde en løsning på. 

• Når man ser på landsplan, så har der aldrig været flere sygemeldinger blandt 

lærerne end der er nu. 

• Hvordan ser fraværsstatistikken ud? LB tager dette med på det næste møde. 

• Gentænkning af Præstø skoles logo. 

Skydes til næste gang. 

• Verdensmålscertificeringen videre forløb 

Ledelsen tager en dag i løbet af de næste to måneder, så vi får lavet en plan til hvordan 

vi kommer videre med dette. 

 

4. Skolefoto 

Vi går med fotogalleriet, tidligere lokalt Præstø. Vi kører med dette, men mindre at der er 

en overvejende stor utilfredshed. 

5. Høringssvar vedr. råderumskatalog. 

• Herunder evt. vedtagelse af ny tildelingsmodel og info om tildeling til specialklasse  

Svar fremsendt 5. januar 2024 

Skolen (TRIO/MED) sendte også et svar. – skolelærerforeningen ville gerne have flere 

høringssvar. Bl.a. Med fokus på det pædagogiske. 

Se høringssvar for detaljer. 

Michael og formand for Svend Gønge er blevet interviewet til sjællandske.  

6. Anvendelse af elektroniske hjælpemidler 

Det har været drøftet de sidste par gange. Vi kan konkludere at vi har folk i begge lejre. VI 

har endnu ikke vedtaget noget 

 

• Udkast til princip (Søren) 

o Søren har prøvet at lave et udkast. Hvis vi skal have et princip på dette område.  - 

Hvordan kan man lave/have noget politik på dette som man så kan føre tilsyn på. 
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o  

• Udkast til retningslinjer (Jesper/SFO) 

o Jesper udkast sendt ud som bilag sammen med dagsordenen. 

o Husk at skole og SFO skal skilles ad i dette punkt. Det er fritid og skole. 

o Generelt bliver telefonerne ikke brugt meget på SFO. Vi er bange for at hvis vi for-

byder eleverne IT-gadget, så stopper de med at komme i SFO. 

o IT på Præstø skoles SFO er klart det mindste IT tilbud i SFO’erne i Vordingborg 

kommune. 

o Pædagogernes uddannende rolle. Vi bruger tid på at snakke med børnene om net-

skik/Facebook etc. Vi kan dog desværre ikke lave det helt store, da vores IT-pakke 

ikke er større. 

o Vi kan klæde en voksen på til at være bedre rustet til at varetage IT-dannelses-op-

gaven, så vi kan støtte elevernes brug af IT-dannelse 

Jesper genskriver retningslinjerne. 

Styrkelse af de voksnes rolle. 

Tal mere om de mindre elever om hvordan man skriver og udtaler sig på de sociale medier. 

Hvordan kan IT bliver brugt frit, så vi stadigvæk har styr på at det der ruller over skærmen 

er inde for en norm, som vi synes er okay. 

Tic-Toc skal ikke bruges på SFO, da det fremgår af UV-ministeriet. Dette skal skrives ind i 

retningslinjerne. 

 

Det er vigtigt at der er fokus på god etik, og ikke så meget på hvad man ikke må. Det kan 

ende som en glidebane. 

I princippet skal det skrives ind, at eleverne skal aflevere telefon i skole og SFO. Det skal 

dog hele tiden revurderes. Vi skal se det an hver gang vi starter et nyt skoleår. 

Kunne der komme rollemodeller ude fra, til at komme på skolen, for at tale med eleverne 

om fordelene ved ikke at have telefonen på sig i timerne. 

Der bør være en rød tråd fra 0. til 9.klasse til at aflevere telefonerne. 

 

7. Nyt fra formanden. 

- Valg til skolebestyrelsen 

o Der skal være valg til skolebestyrelse 

o Fire er på valg 
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o Der kommer materiale fra kommunen som kommer inden for den nærme-

ste fremtid. 

o Dette skal på et punkt til næste møde. 

- Skole og forældre er booket til 15. april alle fra bestyrelse er inviteret 

- Brød og pålæg til bestyrelsesmøderne. 

- Princip på meddelelsesbogen. 

o vi arbejder på at få det implementeret som en fast del af lærernes arbejds-

gang. 

o Meddelelsesbogen er ikke et særligt let håndgribeligt program. Man kan 

bl.a. Ikke vedhæfte filer derinde. 

o Michael laver et udkast til et princip på meddelelsesbogen 

8. Nyt fra forældreforeningen (Søren) 

- Julemarked – det var en succes både socialt og også økonomisk 

- Discofest 26. januar – der er dialog med elevrådet. 

9. Evt.  

 

Kommende mødedatoer for 2024 

04. marts 
15. april 
13. maj 
10. juni 
19. august (ny) 
30. september (ny) 
18. november (ny) 

 


